

2022年6月20日

請即發放
新聞稿

香港信保局宣布支援措施將再度延長至2022年12月底

香港出口信用保險局（香港信保局）今日宣布再度延長「百分百信用限額提升計劃」，以及因應中美貿易磨擦及疫情推出的特別支援措施。相關有效期將延長6個月至2022年12月31日，以支持香港出口商在目前環球貿易環境複雜及疫情持續的情況下，繼續開拓商機，並降低業界的貿易風險及營運開支。

香港信保局於2020年6月推出「百分百信用限額提升計劃」（計劃），協助出口業界應對放帳風險，把握商機。在計劃下，香港信保局為每宗買家的信用限額提升一倍，或提升至保戶所申請的金額，以較低者為準，上限為一億港元。計劃適用於香港信保局承保的所有市場，保戶毋須額外申請均可受惠。截至2022年5月底，計劃提升了超過 13,500 宗信用限額，惠及超過 1,800 個出口商，並為累計總值約 230 億港元的貨物提供保障。

自2018年6月，香港信保局已因應中美貿易磨擦及2019冠狀病毒病疫情爆發，推出一系列特別支援措施，以助出口商安心拓展出口貿易市場；當中包括豁免所有保單年費、一律增加買家信用限額的付款限期至120日、額外提供免費信用評估服務等。截至2022年5月底，有關措施涉超過9,000宗信用限額，上調的額外信用限額達13億4,000萬港元。同時，有關措施惠及超過2,600個保戶，涉及額外折扣額達1,100萬港元。

此外，香港信保局已於去年12月推出加強版網上信用保險自助服務平台－「EC-Reach中小企信保網2.0」，增設網上「小營業額保單」及「自訂保額保單」。「自訂保額保單」讓保戶自訂高達80萬港元的信用限額。若買家資料足夠，香港信保局最快可於一日內批核100萬港元或以下的信用限額申請。

為協助中小企更容易在市場取得出口融資，香港信保局已於三月底以試行形式推出「出口信用擔保計劃」，為期12個月，為保戶的出口融資提供最高七成的信貸擔保，擔保額以5,000萬港元為上限。

如欲了解上述支援措施等詳情，歡迎致電熱線2732 9933或到網站www.hkecic.com了解更多。

香港信保局於1966年根據《香港出口信用保險局條例》（香港法例第1115章）成立，專責為香港出口商提供出口信用保險服務，保障他們因放帳給海外買家而面對未能收回款項的風險，使他們能安心拓展出口業務。香港信保局獲香港特區政府提供高達550億元的保險業務負責額保證。

- 完 -

20 June 2022

FOR IMMEDIATE RELEASE
Press Release

HKECIC Further Extends Supportive Measures to end-December 2022

The Hong Kong Export Credit Insurance Corporation (HKECIC) today announces further extension of the “100% Credit Limit Top-Up Scheme” and the special supportive measures launched in response to the China-US trade conflict and the pandemic. The validity period of the measures will be extended for six months to 31 December 2022 to support Hong Kong exporters to continue exploring new business opportunities amid the current complex global trading environment and the lingering pandemic, as well as to alleviate trade risk and reduce operating cost for the trade.

HKECIC launched the “100% Credit Limit Top-Up Scheme” (“the Scheme”) in June 2020 to support the export sector in the face of credit risks and to seize business opportunities. Under the Scheme, HKECIC increases the credit limit of each buyer by 100%, or up to the amount applied for by the policyholders, whichever is smaller, subject to a cap of HK\$100 million. The Scheme covers all HKECIC’s insured markets and no separate application from the policyholders is required. As at end-May 2022, over 13,500 credit limits have been uplifted under the Scheme, benefitting more than 1,800 exporters and providing protection for a cumulative amount of about HK\$23 billion of shipments.

Since June 2018, in response to the China-US trade conflict and the outbreak of the COVID-19 pandemic, HKECIC has rolled out a series of special supportive measures to assist exporters in exploring export trade markets with confidence. These measures include waiver of annual policy fee, across-the-board payment term to 120 days, additional free credit check facility, etc. As at end-May 2022, the relevant measures have uplifted over 9,000 credit limits, amounting to HK\$1.34 billion of additional credit limits. Furthermore, more than 2,600 policyholders have benefitted from the measures, with additional discounts totalling HK\$11 million.

In addition, HKECIC launched in last December the upgraded online self-service credit insurance platform, EC-Reach 2.0, which provides online application for “Small Business Policy” and “Self-Underwritten Policy” (SUP). SUP policyholders will be able to set discretionary credit limits up to HK\$0.8 million. Approval for credit limit applications of up to HK\$1 million can also be completed within a day for applications with sufficient buyer information.

2/F., Tower 1, South Seas Centre, 75 Mody Road, Tsimshatsui East, Kowloon, Hong Kong.
香港九龍尖沙咀東部麼地道七十五號南洋中心第一座二樓

Telephone 電話 : 2723 3883
Website 網址 : www.hkecic.com

Facsimile 圖文傳真 : 2722 6277
E-mail Address 電子郵件 : info@hkecic.com



ISO 27001 : 2013
Certificate No.: HK21/00186
Scope: The Information Security
Management System supports
the operation of the Computer
Room of the HKECIC



ISO 9001 : 2015
Certificate No.: CC 761

To facilitate small and medium enterprises in securing export financing in the market, HKECIC also launched the “Export Credit Guarantee Programme” on a pilot basis for 12 months in end-March, providing guarantee up to 70% of the export financing of the policyholders at a maximum guarantee limit of HK\$50 million.

For details, please call hotline 2732 9933 or visit www.hkecic.com.

HKECIC was established in 1966 under the Hong Kong Export Credit Insurance Corporation Ordinance (Chapter 1115). Through the provision of export credit insurance services, HKECIC protects Hong Kong exporters who trade on credit terms with overseas buyers against non-payment risks and helps them conduct export business in a prudent manner. The HKSAR Government provides a guarantee of \$55 billion for HKECIC’s contingent liability.

- End -

